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Milí čtenáři, 

Zdravíme Vás u příležitosti druhého vydání newslet-

teru, který jsme tímto vydáním přejmenovali na 

Zpravodaj SUKI. Jeho posláním je informovat 

Vás o dění v SUKI. A v letošním roce se toho stalo 

tolik, že už nezbýval čas vydat všechna čísla zpravo-

daje, která jsme si předsevzali. Tímto vydáním jsme to snad trochu 

napravili, takže vám přejeme příjemné počtení!  

Leona Pejcharová 

Je mezi vámi někdo, kdo by nám chtěl pomoci 

naplňovat poslání SUKI? 

Nejdůležitější témata: 

 Novinky k výměnám zvu-

kových procesorů 

 SUKI za hranicemi 

 Jarní pobyt SUKI a oslavy 

25. výročí 

 Letní a podzimní pobyt 

 Nová indikační kritéria 
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Předsedkyně: Leona Pejcharová 

(l.pejcharova@suki.cz) 

Newsletter: Leona Pejcharová; 

Kateřina Nová (k.nova@suki.cz) 

& autoři příspěvků 

Bavilo by Vás vymýšlet například témata po-

bytů, hledat zajímavá místa, kde jsme ještě ne-

byli, zvát zajímavé řečníky, vymýšlet program 

pro děti i dospělé? Hrát si s grafikou zpravoda-

je?  Chtěli byste se zapojit do jednání pracov-

ních skupin na Ministerstvu zdravotnictví, nebo 

naučit se psát projektové žádosti? Máte vlastní plán, jak zefektivnit 

práci SUKI? 

Přihlaste se nám na l.pejcharova@suki.cz!  

Pokud vyjde žádost na Úřadu vlády ČR, budeme moci 

nabídnout i placenou pozici, pokud ne, je to motivace 

napsat lepší projekt pro další rok  

Těšíme se na Vás! 

Výkonný výbor SUKI 

 

 

 

 

http://www.suki.cz
mailto:info@suki.cz
mailto:l.pejcharova@suki.cz
mailto:k.nova@suki.cz
mailto:l.pejcharova@suki.cz
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Kateřina Nová 

Většině z vás jistě není potřeba SUKI představovat, nicméně rádi bychom trochu zlepšili vaše 

povědomí o tom, co vše vlastně SUKI dělá. Nejviditelnější jsou samozřejmě pobytové akce, kde 

se můžou členové i nečlenové SUKI sejít, seznámit, popovídat si, dozvědět se různé novinky tý-

kající se kochleárních implantátů, sociální sféry či vzdělávání (např. inkluze) a užít si příjemné 

dny s ostatními uživateli KI a jejich rodinami. 

Naším hlavním cílem je ale zlepšení podmínek pro uživatele kochleárního implantátu, a to ve 

všech oblastech. V současné době jde především o změnu podmínek pro výměnu zvuko-

vých procesorů, ale to není vše. Rádi bychom dosáhli i zlepšení situace v sociální oblasti 

(příspěvky na péči, průkazy OZP apod.) nebo ve vzdělávání. 

Zapojujeme se také do činnosti celoevropské organizace EURO-CIU, což nám umožňuje získá-

vání zkušeností i ze zahraničí a spolupráci na celoevropských projektech či změnách legislativy v 

rámci Evropské unie. Letos jsme se poprvé zúčastnili i mezinárodního letního tábora v Anglii 

pro mladé uživatele KI (11–17 let), European Friendship Week (EFW). 

SUKI je zde pro všechny, kterých se problematika kochleárních implantací týká, ať už jde o uži-

vatele, jejich rodiny či přátele, kandidáty na kochleární implantaci či odborníky, kteří s uživateli 

KI pracují. Snažíme se vás informovat o novinkách v oblastech, které se nás všech týkají. 

Roční členství v SUKI bude od roku 2020 stát 500 Kč. Za tyto peníze rozhodně nejezdíme 

na dovolenou na Bahamy, ale využíváme je k pokrytí základních výdajů SUKI. Peníze slouží na-

příklad k úhradě služeb odborníků (přednášky, workshopy), poplatků na konferencích či škole-

ních členů výkonného výboru, cestovních nákladů zástupců SUKI při cestách po ČR i mimo ni (v 

případě účasti na konferenci EURO-CIU, hledání místa pro rehabilitační pobyty). Veškerou práci 

vykonávají členové výkonného výboru dobrovolně, bez nároku na honorář a ve svém volném 

čase, či v rámci dovolené. V nejbližší budoucnosti bude nutné posílit naše úsilí v oblasti fundrai-

singu, rádi bychom finančně podpořili například účast dětí s KI na mezinárodní akci EFW proto-

že je to pro rodiny finančně velmi náročné, za to ale vidíme, že to má smysl.  

Pokud máte možnost získat pro SUKI finanční dar v rámci Vaší firmy, prosím kontaktujte nás. 

Děkujeme! SUKI v poslední době žádá o finanční podporu v rámci různých grantových a dotač-

ních řízení, tyto finanční zdroje jsou ale prozatím velmi nejisté. 

 

Na závěr mi dovolte poznámku: Osobně spatřuji přínos SUKI kromě té neúnavné práce ve pro-

spěch uživatelů KI i v tom, že umožňuje lidem vzájemná setkávání, na nichž si můžeme vyměňo-

vat zkušenosti a informace, ale hlavně také získávat nové kontakty, přátele a zážitky. Díky kochle-

árnímu implantátu a akcím SUKI jsem poznala mnoho skvělých lidí, se kterými se ráda vídám a 

máme si o čem povídat. 

Ale i v případě, že netoužíte po scházení se s ostatními uživateli a aktivní spolkové činnosti, roz-

hodně má smysl činnost SUKI podpořit alespoň tím, že se stanete jeho členy, protože z toho, co 

SUKI dělá, máme ve výsledku prospěch všichni. A čím více lidí budeme oficiálně zastupovat, tím 

lepší bude i naše vyjednávací pozice. 

SUKI – pro koho je, co dělá a proč být členem SUKI? 
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Kateřina Nová 

SUKI pravidelně pořádá několik akcí, na nichž se můžou scházet členové i nečlenové SUKI, uži-

vatelé kochleárního implantátu, kandidáti na KI, uživatelé sluchadel a jejich rodiny i přátelé. 

Není potřeba být členem SUKI, pobyty jsou skutečně otevřené všem, s výjimkou letního tábora, 

který je určen pouze členům. 

Pobyty organizujeme následovně: 

Jaro a podzim – víkendové pobyty (pátek až neděle), zpravidla duben a říjen 

Léto – týdenní rehabilitační pobyt (první týden v červenci) a letní tábor pro děti 6–15 let 

(obvykle druhá polovina července) 

Zhruba měsíc až dva před pobytem rozesíláme informace a přihlášky na pobyt. A protože to ne 

každý ví: pokud vám to vyhovuje více, na pobyt můžete přijet klidně i jen na otočku (bez ubyto-

vání), například pokud to máte blízko; nebo můžete přijet jen na část pobytu, není nutné se 

účastnit celého víkendu či týdne. Pokud byste měli jakékoli dotazy ohledně pobytů a účasti na 

nich, neváhejte se zeptat – nové tváře vidíme vždy rádi! 

 

Čas od času se může konat i jiná, nepravidelná akce. O všech akcích vždy informujeme pro-

střednictvím naší facebookové stránky, facebookové skupiny Kochleární implantát nebo e-mailu 

(pokud váš e-mail máme).  

Naposledy jste se s námi mohli setkat například na konferenci poskytovatelů služeb pro neslyší-

cí, která se konala 29. listopadu 2019 v sídle SŠ, ZŠ a MŠ pro SP, Holečkova 104/4, 150 

00, Praha 5 - Smíchov.   

Konference poskytovatelů služeb pro neslyšící byla úžasnou příležitostí, jak se poznat s dalšími 

organizacemi nabízejícími služby pro osoby s vadou sluchu. Doufáme, že takových aktivit bude 

víc a víc, protože máme společný zájem a jak víme, společně to dotáhneme nejdále!  

V nejbližší době Vás zveme na velmi zajímavý seminář na téma vzdělávání dětí se sluchovým 

postižením v ČR i v zahraničí. Na semináři vystoupí uznávané odbornice z Velké Británie a 

Švédska. SUKI je partnerem akce.  

Seminář se koná 9. ledna 2020 od 14:30 do 17:00 na Pedagogické fakultě Masarykovy univerzi-

ty, Poříčí 9, Brno. 

Více informací naleznete v pozvánce zde. 

Pobyty a další akce SUKI 

 

https://www.facebook.com/SUKI.spolek/
https://www.facebook.com/groups/kochlearni.implantat/
https://scontent-prg1-1.xx.fbcdn.net/v/t1.0-9/80018036_1341913792648370_3548328227053240320_o.jpg?_nc_cat=105&_nc_ohc=YH1NwB_QMdoAQmOG6dMQAL-HHZoFgacQG33FtcmSp858nUWhHony-gDlQ&_nc_ht=scontent-prg1-1.xx&oh=8e34fad008a1cbc8db30d91508df250a&oe=5EAA8FF7
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Česká republika na chvostu Evropy 

Na počátku roku 2019 jsme měli možnost podat připomínky ke kategorizačnímu stromu, což je 

seznam zdravotnických prostředků hrazených ze zdravotního pojištění. SUKI sdílí názor odbor-

né ORL společnosti a společně usilujeme o výměnu zvukového procesoru bez doplatku.  

Na zasedání EURO-CIU, které letos proběhlo ve Wroclavi, jsme udělali malý průzkum, ze které-

ho vyplývá, že jsme jediní v EU, kde zůstává významný doplatek na výměnu zvukového proce-

soru ze strany pacienta. A nejde jen o země na západ od nás, bez doplatku jsou také uživatelé 

KI např. na Slovensku, v Maďarsku, v Lotyšsku atd. Pokud je naším cílem nejlepší zapojení uži-

vatelů KI do slyšící společnosti, měli bychom jim umožnit přístup k nejnovějším technologiím. 

SUKI společně se zástupci ORL společnosti jednalo o podmínkách upgradu v rámci tzv. Komise 

pro kategorizaci a úhradovou regulaci zdravotnických prostředků. Zvukové procesory byly do 

programu jednání zařazeny třikrát, a to v květnu, červnu a nakonec v září. Po prvních 

dvou jednáních se zdálo, že je situace neřešitelná. Pojišťovny neviděly důvod, proč by měly 

zvyšovat úhradu u nejnovějšího procesoru. Jejich řešením bylo domluvit se na bezdoplatkovém 

řešení u druhého nejnovějšího procesoru. 

 

 

Přelomové jednání? 

V průběhu srpna navrhla ORL společnost nové řešení situace, se kterým pojišťovny 

souhlasily a navrhly u nejnovějšího procesoru zvýšit úhradu. Současně firma 

Cochlear Europe, které se týkají téměř všechny současné výměny, jeho cenu snížila.  

Vzhledem k tomu, že návrh novely zákona nyní nastupuje cestu legislativního procesu (jednání 

v Poslanecké sněmovně a v Senátu, podpis prezidenta republiky), je ještě předčasné výsledek 

hodnotit.  Otázkou také zůstává, kdy případně vstoupí novela zákona v platnost. Urychlené 

schvalování, jaké proběhlo v loňském roce, už bohužel nemůžeme očekávat. 

Doplatek při výměně zvukového procesoru 

Leona Pejcharová 

V tomto roce jsme velmi intenzivně řešili problematiku doplatku pacienta při upgrade (nyní přes 

50 000,- Kč). Účastníme se jednání Pracovní skupiny Pacientské rady pro zdravotnické prostředky 

na Ministerstvu zdravotnictví ČR. Díky tomu se v minulém roce podařilo snížit dobu výměny zvu-

kového procesoru z 10 na 7 let (účinné od 1. 12. 2019). Bohužel novela zákona obsahuje 

přechodná ustanovení, která situaci komplikují, a tak je už nyní jasné, že se snížení doby pro vý-

měnu nebude týkat těch, kdo již v minulosti získali novější procesor na poukaz.  

Naším cílem v tuto chvíli je, aby pojišťovny, SÚKL a MZ ČR nepočítali mezi tyto pojištěnce i ty, 

kdo v minulosti ještě „neupgradovali“, tedy získali svůj současný řečový procesor v rámci ZUM 

(zvlášť účtovaný materiál) bezprostředně po operaci KI. Zatím však nemáme vyjádření SÚKL ani 

MZ ČR. Nemusíte se ale obávat, že už nikdo z těch, kdo byli implantováni před 1. 12. 2019, ne-

získá sedmiletou lhůtu. Systém je nastavený tak, aby ve chvíli, kdy po 1. 12. 2019 požádáte 

v rámci desetileté lhůty o nový procesor, jste již automaticky získali možnost znovu žádat za 

sedm let.  
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Leona Pejcharová 

Kromě otázky vysokých doplatků na upgrade řečového procesoru nás trápí také čím dál tím 

častější případy nepřiznaných či odebraných příspěvků na péči a invalidních důchodů. Povědo-

mí o potřebě dlouhodobé rehabilitace a nácviku slyšení je u posudkových lékařů a úředníků 

MPSV bohužel nízké. Naším úkolem je tedy zvyšovat povědomí o problematice KI. V rámci MZ 

je zřízena také Pracovní skupina pro zdravotně sociální pomezí. Po reformě posudkového lékař-

ství nevolá jen SUKI, ale i řada dalších pacientských organizací. Problém si jistě uvědomuje i 

MPSV. 

Problematika invalidních důchodů a příspěvků na péči 

 

SUKI jede za hranice! 

Leona Pejcharová 

Díky dotaci z Vládního výboru pro zdravotně postižené občany 

Úřadu vlády ČR jsem se spolu s Katkou Novou účastnila mezi-

národní konference a valné hromady EURO-CIU ve Wroclavi. 

EURO-CIU je zastřešující organizace sdružující národní organi-

zace typu SUKI v různých evropských státech. V letošním roce 

se zde sešli delegáti z 31 zemí, s většinou z nich jsme mluvily, a 

to hlavně proto, abychom zjistily, jaké mají podmínky pro up-

grade. Naše zjištění byla šokující, i ve státech na východ od nás 

uživatelé kochleárního implantátu při upgrade nedoplácejí, 

standartní doba bývá mezi 5-7 lety (namátkou: Maďarsko: 5 let, 

bez doplatku; Polsko: 5 let, bez doplatku; Rakousko: 7 let, bez 

doplatku, Slovensko 5 let, bez doplatku).  

 

Hmatatelným výsledkem zapojení SUKI do 

EURO-CIU je i naše letošní a historicky prv-

ní účast na European Friendship Week, 

letním táboře pro děti s kochleárním 

implantátem, který se koná v britském 

Leedsu.  

Spolu s delegátkou Marínou Štibrányi se 

tam letos vydala čtyřčlenná skupina dětí. 

Děti se setkaly s uživateli kochleárního im-

plantátu z dalších států Evropy, potrénova-

ly angličtinu s těmi, se kterými sdílejí stejné 

zkušenosti. A užily si spoustu legrace, ne-

jen při objevovaní nové země a kultury, ale 

také při objevování sebe sama. Výlet to byl vydařený a místy sice náročný, ale těšíme se na příš-

tí rok. (Pobyt je určen pro děti s KI ve věku 11-17let). 
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Leona Pejcharová 

Na jaře letošního roku proběhly oslavy 25 let činnosti SUKI. Uskutečnily se díky štědré 

podpoře nadačního fondu Prolomené Ticho a všech tří firem dodávajících kochleární im-

plantáty do České republiky.  

V úvodu jsme se dozvěděli zajímavé informace o počátcích SUKI i nadačního fondu Prolomené 

Ticho od jejich zakladatelky, docentky Jarmily Radové. Následoval pohled do nedávné historie 

podaný bývalou předsedkyní Věrou Skopovou a pohled do současnosti i budoucnosti, který 

přednesla současná předsedkyně SUKI Leona Pejcharová. Prezentoval se i veleúspěšný tábor 

SUKI, který představily organizátorky Bára Leichtová a Marína Štibrányi. Leona s Marínou pak 

představily i výstupy projektu Zážitkem k porozumění, který cílí na inkluzi dětí se sluchovým po-

stižením do běžných škol.  

K naší radosti přijali pozvání i lékaři, kteří prezentovali svá implantační centra. Mezi přednáškami 

jsme se dozvěděli zajímavosti ze života lidí s kochleárním implantátem. S rodinami neslyšících 

jsme diskutovali o problematice kochleárních implantací, což bylo velmi zajímavé a přínosné.  

Jarní pobyt v Brně spojený s oslavou 

 

SUKI oslavilo 25 let své činnosti 
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Ve foyeru hotelu probíhala celý víkend projektová výstava Zážit-

kem k porozumění. Velké ucho vévodilo prostoru a lákalo 

účastníky k návštěvě. Foyer využili pro své stánky také výrobci a 

distributoři zastupující všechny tři dostupné značky KI v České re-

publice.  

Pro děti byl připravený program zahrnující workshopy, dílny, do-

konce interaktivní divadelní představení podané studentkou Ateli-

éru výchovné dramatiky Neslyšících profesorky Broulíkové 

(JAMU). V neděli ráno pak herečka Katka Jebavá s kolegyní Babu 

připravila pro děti Tandemové divadlo, které se dětem moc líbilo, 

a program jsme zakončili orientačním během po parku v okolí 

hotelu Myslivna.  

 

 

Celý pobyt průběžně dokumentoval štáb Televiz-

ního klubu neslyšících (TKN) České televize, re-

portáž můžete vidět zde: https://

www.ceskatelevize.cz/porady/1096066178-

televizni-klub-neslysicich/219562221800010/.  

 

SUKI oslavilo 25 let své činnosti 

 

Ohlédnutí za předsednictvím SUKI 

V následujících textech najdete ohlédnutí za některými příspěvky a událostmi z akce SUKI slaví 25. 

Věra Skopová 

Během mého osmiletého předsednictví SUKI (2010–2018) se podařilo získat do vedení spolku více 

lidí včetně dospělých uživatelů KI, SUKI získalo statut pacientské organizace, ale také respekt a part-

nerství spolupracujících subjektů jako jsou např. Odborná lékařská společnost ORL, jednotlivá im-

plantační centra, Pacientská rada při Ministerstvu zdravotnictví a VZP. SUKI je dnes součástí systému, 

který umožňuje i pacientům promlouvat v oblasti zdravotnictví do přípravy novel zákonů a spolupo-

dílet se na utváření vize podpory implantačního programu ze strany státu. Tento stav platí však tepr-

ve od roku 2017. 

K prvním důležitým změnám došlo již v roce 2014 – oboustranné implantace u dětí a odstranění ab-

surdní podmínky pro upgrady řečových procesorů, a sice předložení potvrzení o nefunkčnosti stáva-

jícího procesoru. Stále však máme nejhorší podmínky pro pacienty při upgradech řečových proceso-

rů v rámci Evropy – stále ještě platí doba výměny po 10 letech a poměrně velký doplatek na nový 

procesor.  

Nejvýznamnějším partnerem SUKI je po celou dobu jeho existence nadační fond Prolomené ticho. 

Díky jeho finanční podpoře se konají 3x ročně rehabilitační pobyty a někteří pacienti získali od fondu 

individuální finanční podporu na pořízení nového řečového procesoru.  

https://www.ceskatelevize.cz/porady/1096066178-televizni-klub-neslysicich/219562221800010/
https://www.ceskatelevize.cz/porady/1096066178-televizni-klub-neslysicich/219562221800010/
https://www.ceskatelevize.cz/porady/1096066178-televizni-klub-neslysicich/219562221800010/
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Za největší a nekrásnější počin minulého období považuji letní tábor SUKI. Hlavní organizátorky 

Marína a Bára se vlastně úplně náhodou seznámily díky SUKI. Myšlenka na tábor sice vzešla od 

rodičů, ale byla to pro děvčata velká výzva. Vedení SUKI vzalo tábor pod svá křídla a děvčata vše 

sama připravila. Vytvořila kolem sebe fundovaný tým, který je schopen poskytnout tu nejlepší 

péči a zábavu slyšícím i neslyšícím školákům bez komunikačních bariér a s veškerou potřebnou 

péčí. V letošním roce se uskuteční již 3. ročník tábora. Celý tábornický tým má můj velký obdiv. 

Dík za tu odvahu a nápady! 

A dostatek sil, odvahy, nápadů a dobrých argumentů přeji také současnému vedení SUKI ! 

 

SUKI oslavilo 25 let své činnosti 

 

Diskuse s neslyšícími rodiči 

Monika Ťuláková 

Sobotní dopoledne bylo věnováno skupině neslyšících rodin s dětmi s KI.  Setkání jsem vedla já a 

Leona Pejcharová. Část diskuze jsem překládala do znakového jazyka i do mluvené řeči, později 

mě vystřídala Jitka Koutová.  

Do diskuse se zapojilo šest neslyšících rodin. Hlavním tématem bylo rozšíření výměny zkušeností 

mezi neslyšícími rodinami. Na pobyty nejezdí všechny neslyšící rodiny. Chybí jim více informací o 

novinkách. Padl návrh založit uzavřenou skupinu na Facebooku pro neslyšící rodiny. Správcem 

bych byla já. Dále neslyšící rodiny navrhují vytvořit videa ve skupině FB, když textům nebo pří-

spěvkům nerozumí, můžeme přeložit do znakového jazyka.  

Dále se řešilo, jestli v integraci dochází k šikanám.  Jedna nedoslýchavá maminka vyprávěla, že to 

záleží, jak se k problému postaví třídní učitelka.  Další neslyšící maminka se ptala, jestli mají dát 

svému dítěti jeden nebo dva KI. Skupina doporučila dát oba KI. Mluvilo se o průkazu ZTP/P, pří-

stupu komunity neslyšících a o vzájemné podpoře. Na závěr diskuse bylo domluveno, že založí-

me skupinu na FB. 

Orientační běh 

Martin Truhlář 

V neděli se na závěr oslav 25. výročí SUKI uskutečnil orientační běh pro děti a dospělé. Byl při-

praven hodinový okruh po lese, který se nacházel před hotelem Myslivny.  

Celkem bylo potřeba splnit 17 úkolů. Vědomostní otázky na téma SUKI, kreativní úkol – hod do 

misky, pyramidy z kelímku, skládání lodiček z papíru a různé aktivity jako např. bowling, to vše 

bylo součástí dopoledního programu.  

I přes lehce nepříznivé přeháňkové počasí se k našemu překvapení přihlásilo celkem šest skupin, 

přičemž jednu skupinu tvořilo 4 až 7 lidí. Někteří nadšenci vzali tuto sportovní událost vážně a 

běželi ve vysokém tempu. Vyhlášení se konalo po obědě v prostorách Myslivny.  

Skupiny na prvních třech místech si odnesly medaile a nějaké to sladké potěšení. Věříme, že se 

vám orientační běh líbil a děkujeme všem závodníkům za účast.  

Ohlédnutí za předsednictvím SUKI 
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Letní pobyt SUKI v Jeseníkách 

 

Podzimně-adventní pobyt SUKI 

V termínu 22.–24. 11. 2019 proběhl předadventní 

pobyt SUKI v kempu Sázava ve městě Sázava.  

Připravili jsme si pro vás kouzelný program: společná 

návštěva Sázavského kláštera, výroba lampionů a 

lampionový průvod. Dále také workshop tvorby ad-

ventních věnců, informace o novinkách v systému 

sociálního zabezpečení a v organizaci Transkript On-

line. A kromě toho všeho jsme také strávili příjemné 

večery se svými přáteli v restauraci s velkým krbem.  

Kateřina Nová 

Organizaci letošního rehabilitačního pobytu provázely drobné zmatky způsobené tím, že původ-

ně zarezervovaný hotel ukončil provoz, a nás tak čekalo shánění nového místa na poslední chvíli. 

Naštěstí se to podařilo, a tak jsme si užili příjemný týden v areálu Skiland v Jeseníkách. 

Kromě individuálních i společných výletů po nád-

herném okolí a tradičního karnevalu na účastníky 

čekalo i několik přednášek, např. o údržbě zvu-

kových procesorů, co by měli umět předškoláci, 

nebo jaké jsou novinky v oblasti kochleárních im-

plantátů u MED-ELu a Cochlearu. Pro zájemce 

byla k dispozici také logopedie či jóga. 

I na děti čekal bohatý program se studentkami a 

ti větší dokonce během pobytu natočili vlastní 

film o ztraceném kamarádovi. 

Návštěva z Německa 
Kateřina Nová 

Německá organizace uživatelů KI (DCIG) nás před nějakou dobou kon-

taktovala ohledně svého projektu CI Scouts, v jehož rámci vysílají mladé 

uživatele KI do evropských zemí, aby poznali místní kulturu a uživatele 

KI. 

Do Brna tak na konci srpna přijel Carsten, který má dva kochleární im-

plantáty, má k naší zemi blízký vztah a dokonce se učí česky. Sešli jsme 

se i s několika dalšími uživateli KI, probrali a srovnali jsme vše možné i 

nemožné ohledně života s KI a sluchovým postižením obecně. Věřili byste tomu, že jsme nara-

zili na pár oblastí, v nichž je ČR lepší než Německo? Zároveň jsme přišli i na to, že ať už žijeme 

kdekoli, tak velká část našich zkušeností a zážitků s kochleárním implantátem je stejná. A kdoví, 

možná v budoucnu uspořádáme i nějakou společnou akci českých i německých kochlíků :-) 



10 

Nová indikační kritéria pro sluchové implantáty 

 

Kateřina Nová 

Od příštího roku začnou platit nová indikační kritéria pro sluchové implantáty. Především u ko-

chleárních implantátů tam dochází k několika zajímavým změnám, např. bude nyní možnost 

oboustranné kochleární implantace i pro dospělé, možnost kochleární implantace i při jedno-

stranné hluchotě a došlo také ke snížení požadované ztráty sluchu z 85 dB na 75 dB.  

Na přesné znění indikačních kritérií se můžete podívat na webu ORL společnosti: 

Indikační kritéria pro kochleární implantáty 

Indikační kritéria pro implantáty pro přímé kostní vedení 

Indikační kritéria pro aktivní středoušní implantáty 

Věříme, že se nyní možnosti implantace výrazně rozšíří a přibyde mnoho dalších spokojených uži-

vatelů, kteří za současných pravidel na kochleární implantát nebo na druhostrannou implantaci 

nedosáhli. 

PF 2020 

Přejeme vám vše nejlepší v novém roce, hodně zdraví, úspěchů a krásných zvuků! 

http://www.otorinolaryngologie.cz/dokumenty/indikacni_kriteria-CI.pdf
http://www.otorinolaryngologie.cz/dokumenty/indikacni_kriteria-BAHD.pdf
http://www.otorinolaryngologie.cz/dokumenty/indikacni_kriteria-AMEI.pdf

